

禱告與復興

Prayer and Revival

敬拜讚美慶典

復興是指**聖靈**在教會中普遍而深入的工作，使教會重新得力，靈命進深，異象擴展及福音廣傳（**個人、家庭、社會、國家**）

Revival refers to the widespread and in-depth work of the **Holy Spirit** in the church, which enables the church to regain its strength, deepen its spiritual life, expand its vision, and spread the gospel widely.

复兴不是神迹，正如**撒种和收割**
不算神迹一样，是**自然定律**。

Revival is not a **miracle**, just like
sowing and harvesting are not
miracles, Revivals are **laws of**
nature.

約翰衛斯理 John Wesley

“神在天上除了回應信徒信心的禱告之外，不作別的事。”

John Wesley

“God does nothing else in heaven except respond to believers’ prayers of faith.”

· 禱告并非为要改变神，乃为神要改变我们。

（**過程**比**結果**更重要，因為過程也是全能的神在掌管。都要感謝。）

Prayer is not for changing God, but for God to change us.

(The **process** is more important than the result, because the process is also controlled by Almighty God. All thanks.)

禱告復興從認罪悔改開始

(賽59：2) ²但你們的罪孽使你們與神隔絕；你們的罪惡使祂掩面不聽你們。

(Isaiah 59:2) ²But your iniquities have separated you from your God; your sins have hidden his face from you, so that he will not hear.



恆切禱告如同 骨牌效應

pray persistently

domino effect

(羅8：22-27)

22 我們知道，一切受造之物一同
嘆息（呻吟）勞苦直到如
今。 23 不但如此，就是我們這
有聖靈初結果子的，也是自己
心裡嘆息，等候得著兒子的名
分，乃是我們的身體得贖。

²² We know that the whole creation has been groaning as in the pains of childbirth right up to the present time. ²³ Not only so, but we ourselves, who have the firstfruits of the Spirit, groan inwardly as we wait eagerly for our adoption to sonship, the redemption of our bodies.

²⁴ 我們得救是在乎盼望。只是所見的盼望不是盼望。誰還盼望他所見的呢？²⁵ 但我們若盼望那所不見的，就必忍耐等候。

²⁴ For in this hope we were saved. But hope that is seen is no hope at all. Who hopes for what they already have? ²⁵ But if **we hope** for what we do not yet have, **we wait for it patiently.**

26 況且，我們的軟弱有聖靈幫助。我們本不曉得當怎樣禱告，只是聖靈親自用說不出來的嘆息替我們禱告。

26 In the same way, the Spirit helps us in our weakness. We do not know what we ought to pray for, but the Spirit himself intercedes for us through wordless groans.

27 **鑒察人心的，曉得聖靈的意思，**
因為聖靈照著神的旨意替聖徒
祈求。

**27 And he who searches our hearts knows
the mind of the Spirit, because the Spirit
intercedes for God's people in
accordance with the will of God.**

三種嘆息（呻吟）

（ Three kinds of groans ）

1. 受造物的嘆息

The groan of the creation

2. 聖徒的嘆息

The groan of the saints

3. 聖靈的嘆息

The groan of the Holy Spirit

禱告的三層保障

(3 layers of protection for prayers)

1、大祭司 **耶穌** 代求

Jesus the high priest intercedes.

2、保惠師 **聖靈** 幫助

the **Holy Spirit** comforter helps.

3、慈悲的 **天父** 垂聽

the merciful heavenly **Father** hears

.

我們本不曉得當怎樣禱告，只是聖靈親自用說不出來的嘆息替我們禱告。（走投無路、無解、怎麼辦？）呼求神！

Desperate, no solution , what to do?

We do not know what we ought to pray for, but the Spirit himself intercedes for us through wordless groans. (Cry out to God)



烏干達總統帶領全國認罪禱告
The President of Uganda leads the nation in prayer of confession

24 我們**得救**是在乎**盼望**。只是所見的盼望不是盼望。誰還盼望他所見的呢？²⁵ 但我們若盼望那所不見的，就必**忍耐等候**。

悔改、禱告、忍耐、等候、盼望。

復興的跡象 渴慕

聖經、聖靈、聖潔、聖工

回應詩歌

我從深處向祢求告

(詩130篇)

